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Zápis z porady Ministerstva vnitra 
s řediteli krajských úřadů a Magistrátu hlavního města Prahy 

dne 17. dubna 2024, reprezentační zařízení Spiritka  

 

 

1. Úvodní slovo  

Poradu zahájil v 10:00 hodin ředitel odboru veřejné správy, dozoru a kontroly 
Ministerstva vnitra Ing. Bc. Miroslav Veselý. V úvodu představil účastníkům porady 
vystupující, seznámil je s programem porady. Oznámil, že porada, která se měla konat 
dne 4. září 2024 bude zrušena a že i pro příští rok bude snížený počet porad na tři. 
Vždy by se konaly dvě porady v první polovině roku a jedna ke konci roku. Porady 
v roce 2025 se budou konat v termínech 19. února 2025, 28. května 2025 a 19. 
listopadu 2025. 

 

2. Aktuální informace ze sekce legislativy a státní správy 

Mgr. Klára Štěpánková, pověřená řízením odboru legislativy a koordinace předpisů 
Ministerstva vnitra, v úvodu svého vystoupení představila aktuálně přijatou právní 
úpravu, a to konkrétně senátní tisky 169,175 a 176, které upravují správu voleb. Dalším 
tématem, které přednesla, byla připravovaná legislativa. V této oblasti představila 
novelu zákona o úřednících územních samosprávných celků, novelu zákona  
o veřejných sbírkách, novelu zákona o volbě prezidenta republiky, novelu zákona  
o státní službě a nakonec se zabývala novelou vyhlášky o rozsahu hotových výdajů  
a ušlého výdělku, které správní orgán hradí jiným osobám, a o výši paušální částky 
nákladů řízení (v podrobnostech odkazujeme na přílohu č. 1). 

Diskuze: 

Mgr. Martina Vránová, ředitelka Krajského úřadu Karlovarského kraje, vznesla dotaz 
k zákonu 312/2002 Sb., a sice zda pozměňovací návrh směřuje k tomu, aby označení 
správních činností bylo širší. 

Mgr. Klára Štěpánková odpověděla, že ano. 

Zástupkyně ředitele Krajského úřadu Středočeského kraje Mgr. Pavla Katzová vznesla 
dotaz, zda bude odbor voleb zpracovávat metodiku, nebo zda bude k tomu pořádat 
semináře. 

Ing. Bc. Miroslav Veselý odpověděl, že počítá s tím, že na příští poradu bude přizván 
Mgr. et Mgr. Tomáš Jirovec, ředitel odboru voleb Ministerstva vnitra, aby se k dané 
problematice vyjádřil. 

 

3. Aktuální informace k digitalizaci stavebního řízení 

 Ing. arch. Petr Klán, ředitel odboru digitalizace a informačních systémů Ministerstva 
pro místní rozvoj, přednesl aktuální informace k digitalizaci stavebního řízení. Ve svém 
vystoupení přednesl informace k vyhláškám ke stavebnímu zákonu, informoval 
účastníky o proběhlých školeních stavebních úřadů a dotčených orgánů. V  další části 
svého vystoupení přednesl problematiku ICT vybavení a vysvětlil téma centrální 
podatelny a výpravny. Jako další upřesnil informace o uživatelských účtech, spisové 
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rozluce a integraci na informační systémy úřadů. V závěru svého vystoupení představi l 
harmonogram digitalizace stavebního řízení (v podrobnostech odkazujeme na přílohu 
č. 2). 

Diskuze: 

Ing. arch. Tomáš Veselý, zástupce ředitele Magistrátu hlavního města Prahy, vznesl 
připomínku, že prezentovaný systém zatím nebyl ukázán, nikdo v něm neumí 
pracovat. Dříve proběhla stížnost na komunikaci ze strany Ministerstva pro místní 
rozvoj. Minulý týden proběhla schůzka s Ministerstvem pro místní rozvoj, kde byla 
ukázána typová zřízení, kterých bude více. K tomuto tématu je spousta otázek, na 
které zatím nebyla předána žádná odpověď. Těchto otázek je velké množství, kdy 
budou řešeny?  

Ing. arch. Petr Klán odpověděl, že dotazy obdrželi a momentálně jsou odpovědi na ně 
zpracovávány. Aplikace byla ukázána na školeních a je pravda, že krom ukázání je 
potřeba, aby si úředníci vyzkoušeli práci se systémem, s tím je počítáno a je snaha, 
aby to bylo co nejdříve. 

 

4. Aktuální informace z Úřadu pro ochranu osobních údajů 

Na dané téma promluvil Mgr. Jiří Kaucký, předseda Úřadu pro ochranu osobních 
údajů. V první části svého vystoupení přednesl problematiku kontrol zpracovatelských 
smluv uzavíraných kraji jakožto správci osobních údajů, zveřejňování osobních údajů 
na úřední desce s dálkovým přístupem, zpracování osobních údajů v rámci 
rezervačního systému a zpracování osobních údajů skrze cookies. Ve druhé části 
vystoupení se věnoval problematice příspěvkové organizace v pozici povinného 
subjektu, pochybností při určování nadřízeného orgánu a použití kritéria charakteru 
požadované informace. Na závěr svého vystoupení rozebral městské obchodní 
společnosti a hospodaření s veřejnými prostředky (v podrobnostech odkazujeme na 
přílohu č. 3).  

  

5. Aktuální informace z Institutu pro veřejnou správu Praha  

Ing. Zdeňka Šilhová, vedoucí oddělení vzdělávání Institutu pro veřejnou správu 
Praha, na začátku svého vystoupení omluvila JUDr. Annu Doležalovou, ředitelku 
Institutu pro veřejnou správu Praha, která se nemohla porady zúčastnit. Nejprve 
přednesla informace ke konferenci pro personalisty. Druhý ročník této konference nese 
název „Veřejná správa jako sociálně vstřícný zaměstnavatel“ a v letošním roce se 
uskuteční 5.- 6. září v Benešově. Konference je právě připravována a pokud by někdo 
měl nějaký podnět nebo námět, rádi ho do programu zařadí. Druhým tématem byl 
připravovaný 18.  ročník soutěže „Na cestě k rovnosti“. Téma letošního ročníku se 
teprve připravuje. Posledním tématem byla umělá inteligence. Do budoucna se plánují 
„kulaté stoly“ na téma umělé inteligence či možnost uspořádat mezinárodní konferenci 
na téma uplatnění umělé inteligence ve veřejné správě. Jsou připravovány i kurzy na 
téma umělé inteligence, které budou rozřazeny do katalogů; v katalogu budou 
rozděleny do oblastí. První oblast bude základní seznámení s umělou inteligencí, 
druhá oblast bude zaměřena na potenciál umělé inteligence ve veřejné správě a třetí 
oblast bude zaměřená na téma umělé inteligence jako pomocníka v kanceláři. 
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6. Aktuální informace ke kontrolní činnosti (koncepce, legislativa) 

Ing. Bc. Tomáš Pösl, vedoucí oddělení kontroly odboru veřejné správy, dozoru  
a kontroly Ministerstva vnitra, představil aktuální informace ke kontrolní činnosti. Na 
začátku svého vystoupení seznámil posluchače s hodnotící zprávou 2020-2022,  
s přehledem vývoje počtu nedostatků zjištěných ústředních správních úřadů  
u krajských úřadů. Dále seznámil přítomné s usnesením vlády k hodnotící zprávě   
č. 401/2023 a se standardy kontrol výkonu přenesené působnosti obcí a městských 
částí hlavního města Prahy. V závěru vystoupení shrnul analýzu kontrolní zátěže ve 
vztahu k územním samosprávným celkům (v podrobnostech odkazujeme na přílohu č. 
4). 

Diskuze:  

Ing. arch. Tomáš Veselý, zástupce ředitele Magistrátu hlavního města Prahy, vznesl 
dotaz ke kontrolní zátěži ze strany Ministerstva dopravy, které přeneslo pravomoci na 
Magistrát. v Praze sídlí větší počet dopravců než v jiném kraji, z tohoto důvodu jsou 
požadavky na kontrolu větší a nově máme kontrolovat i mezinárodní dopravce. Jedná 
se o zvýšení agendy. Je možné se se zmiňovanou analýzou seznámit?  

Ing. Bc. Tomáš Pösl odpověděl, že se analýza zabývá problémem naopak, a to, zda 
nejsou obce a kraje nadměrně kontrolovány, nikoliv zda dostatečně kontrolují někoho.  

Ing. arch. Tomáš Veselý doplnil, že u těchto kontrol je vyčítáno, že je Praha nedělá 
dostatečně. Bohužel na takovéto množství kontrol není dostatečný aparát. 

Ing. Bc. Miroslav Veselý dále sdělil, že toto je téma, kterým bychom se měli zabývat 
primárně v rámci hodnotící zprávy. Toto je téma, na které je potřeba upozornit. 

Ing. Bc. Tomáš Pösl k tomu sdělil, že jde o problém, který by měl být řešen ve 
standardu, kdy resort sdělí, co chce kontrolovat. 

Ing. Bc. Miroslav Veselý doplnil, že by toto téma rád probral, až se bude probírat další 
hodnotící zpráva za tříleté období. Tento problém je ovšem spíše personální, něž 
legislativní, a stálo by za zvážení navýšení příspěvku na výkon přenesené působnosti. 
O této problematice bude informován i Ing. Mgr. David Sláma, ředitel odboru 
strategického rozvoje a koordinace veřejné správy Ministerstva vnitra.  

 

7. Aktuální informace k zřizování energetických společenství 

Ing. et Ing. René Neděla, vrchní ředitel sekce energetiky a jaderných zdrojů 
Ministerstva průmyslu a obchodu, přednesl informace k zřizování energetických 
společenství. V úvodu svého vystoupení stručně přednesl problematiku novely 
energetického zákona („LEX OZE I.“), poté se věnoval problematice zákona č. 
469/2023 Sb. zaměřeného na komunitní energetiku a sdílení elektřiny („LEX OZE II.“). 
Probral obsah tohoto zákona a poté přítomným vysvětlil pojem aktivního zákazníka. 
Dalším tématem bylo energetické společenství a elektroenergetické datové centrum. 
V závěru svého vystoupení se ještě stručně věnoval problematice novely 
energetického zákona zaměřené na akumulaci, agregaci a flexibilitu („LEX OZE III.“) 
(v podrobnostech odkazujeme na přílohu č. 5). 
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Diskuze: 

Ing. Miroslav Vrba, MPA, ředitel Krajského úřadu Královéhradeckého kraje vznesl 
dotaz, pokud bude mít kraj nebo příspěvková organizace licenci na obchod, zda tuto 
licenci musí mít jiní pracovníci než ti, kteří budou mít licenci na výrobu, nebo zda to 
mohou být stejné osoby. 

Ing. et Ing. René Neděla odpověděl, že to mohou být stejné osoby. 

Ing. Miroslav Vrba, MPA, dále sdělil, že byla zmíněna tři sousední ORP, ale zákon 
zmiňuje pouze společenství pro obnovitelné zdroje. 

Ing. et Ing. René Neděla odpověděl, že to platí jak pro energetické společenství, tak 
pro společenství pro obnovitelné zdroje. Je tam potřeba skupina 3 ORP. Když by tam 
bylo více ORP, tak je potřeba si nastavit více skupin sdílení. 

Ing. Miroslav Vrba, MPA, dále vznesl dotaz, zda je možné v rámci výroby energie 
zbytek energie sdílet, nebo je nutné přeprodávat přes obchodníka. 

Ing. et Ing. René Neděla odpověděl, že princip je takový, že se vysdílí vše, co je možné 
v 15 minutách a zbytek se prodá obchodníkovi. Nesmí být prodán nikomu jinému. 
Pokud by měl být prodán někomu jinému, kdo je nečlen, tak už by byla potřeba licence 
na obchod. 

Ing. Miroslav Vrba, MPA, vznesl další dotaz, zda se uvažuje o cenovém zvýhodnění 
v oblasti regulovaného poplatku. 

Ing. et Ing. René Neděla odpověděl, že se o takovémto cenovém zvýhodnění 
neuvažuje. Dokud systém není nastaven, tak se o zvýhodnění neuvažuje. Do 
budoucna je možné, že se diskuse na toto téma otevře. 

Mgr. Ing. Zdeněk Kadlec, dr. H. c., MBA, ředitel krajského úřadu Kraje Vysočina, vznesl 
dotaz, zda u společenství platí, že nikdo nesmí mít víc jak 10 %, je to v souladu se 
zákonem o krajích a o obcích? Protože v tomto zákoně je rozhodování zakotveno 
jiným způsobem, je vůbec možné, aby kraje nebo obce založily společenství nebo byly 
ve společenství, když budou mít jenom další dva členy? 

Ing. et Ing. René Neděla odpověděl, že se tato problematika diskutovala v Legislativní 
radě vlády a došlo se k závěru, že by to neměl být problém. Ale dá se tato problematika 
ošetřit v rámci zakladatelských listin. 

Ing. Bc. Miroslav Veselý doplnil, že by v založení společenství neměl být problém. 
Ministerstvo je připraveno spolupracovat na vzorech zakladatelských listin. 

 

8. Aktuální informace k novele zákona č. 312/2002 Sb. 

Mgr. Jan Roneš, vedoucí oddělení vzdělávání a samosprávných agend územních 
samosprávných celků odboru veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra , 
přednesl aktuální informace k novele zákona o úřednících územních samosprávných 
celků. Přednesl aktuální stav legislativního procesu a přehled hlavních změn 
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v kontextu pozměňovacích návrhů projednaných v podrobné rozpravě ve II. čtení 
v Poslanecké sněmovně (v podrobnostech odkazujeme na přílohu č. 6). 

 

9. Závěr jednání 

V závěru porady vrchní ředitel sekce veřejné správy Ministerstva vnitra Mgr. Jiří 
Koubek, DiS., poděkoval účastníkům porady za účast a aktivní přístup k jednotlivým 
tématům porady. Zrekapituloval náměty na příští poradu a vyzval k zasílání dalších 
návrhů témat a podnětů.   

Diskuze: 

Mgr. Ing. Zdeněk Kadlec, dr. H. c., MBA, ředitel krajského úřadu Kraje Vysočina, vznesl 
dotaz, zda se může brát jako definitivní termín krajských voleb a pokud ne, tak zda by 
bylo možné vznést dotaz na pana prezidenta, protože v současném stavu není možné 
plánovat další aktivity. 

Mgr. Jiří Koubek, DiS., sdělil, že takovýchto tlaků na pana prezidenta je určitě víc, 
jelikož je zde i tlak politických stran, aby byl termín voleb vyhlášen co nejpozději 
z důvodu vyúčtování. 

Na závěr porady ředitel odboru veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra 
Ing. Bc. Miroslav Veselý poděkoval všem přítomným za účast. 

 

Termín konání následující porady Ministerstva vnitra s řediteli krajských úřadů 
a Magistrátu hlavního města Prahy: 

 

20. listopadu 2024 v reprezentačním zařízení Spiritka. 

 

Schválil:  Mgr. Jiří Koubek, DiS., vrchní ředitel sekce veřejné správy Ministerstva 
vnitra 

 

Zpracoval:  odbor veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra 

V Praze dne 29. dubna 2024 
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Podněty a závěry z porady: 

 

 Přizvat na příští poradu zástupce Ministerstva práce a sociálních věcí 
k problematice zákona o podpoře bydlení. 

 Poskytnout metodiku od odboru voleb Ministerstva vnitra a přizvat zástupce na 
příští poradu. 

 Přizvat na příští poradu zástupce Ministerstva vnitra k problematice krizového 
zákona. 
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Seznam příloh: 

1. Prezentace Ministerstva vnitra k aktuální informacím ze sekce legislativy 
a státní správy. 

2. Prezentace Ministerstva pro místní rozvoj k digitalizaci stavebního řízení. 

3. Prezentace Úřadu pro ochranu osobních údajů k aktuálním informacím 
z Úřadu pro ochranu osobních údajů. 

4. Prezentace Ministerstva vnitra ke kontrolní činnosti. 

5. Prezentace Ministerstva průmyslu a obchodu k zřizování energetických 
společenství. 

6. Prezentace Ministerstva vnitra k novele zákona č. 312/2002 Sb.,  
o úřednících územních samosprávných celků a o změně některých zákonů. 
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